



ACTA DEL CONSELL DE POBLE DE VINALLOP

Sessió: 2/2024
Caràcter: constitutiu
Data: 5 de novembre de 2024
Lloc: Casal de Vinallop
Horari: 20.10h a 21:45h

Assistents:

President:
Sr. Mateu Vidiella Yagüe

Vocals:

José A. Estíbalez Panisello (Junts per Tortosa)
José Luis Ozaez Monforte (MT-PSC-CP)
Ma. José Andreu Miró (AMPA Divina Pastora)

Secretària delegada:

Montserrat Roldán Aixandri

Ordre del dia:

1. Aprovació de l'esborrany de l'acta de la sessió anterior
2. Substitució de la secretària delegada
3. Informes de presidència

Desenvolupament de la sessió:

01. APROVACIÓ DE L'ESBORRANY DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

La Sra. M. José Andreu exposa que al punt de torn obert de paraules, consta Sra. Arasa i ha de ser Sra. Andreu.

El Sr. José Antonio Estíbalez diu que al punt d'assistents de la convocatòria hi ha una errada al cognom seu, consta Estíbaliz i ha de ser Estíbalez, també diu que el nom del partit està malament, que consta CM i ha de ser Junts per Tortosa.

Un cop aclarits aquestes errades es passa a l'aprovació de l'acta

02. SUBSTITUCIÓ DE LA NOVA SECRETÀRIA

Tot seguit es passa a nomenar la nova secretària d'aquest Consell, és proposa la substitució de la secretària Susana Espuny Curto, per Montserrat Roldán Aixandri, personal laboral fix de l'Ajuntament, i nova auxiliar administrativa de la Pedania de Vinallop, proposta que s'aprova pels membres del Consell.

03. INFORMES DE PRESIDÈNCIA

Els Sr. President primer de tot demana disculpes per la demora de la reunió. I excusa a Eleazar Ferrando i Benito Clemente que no han pogut assistir per assumptes laborals d'última hora. Al

mateix temps també diu que és va publicar la convocatòria i l'ordre del dia a la pàgina web de l'Ajuntament de Tortosa tal i com diu la normativa

També expressa la seva voluntat de que la reunió sigui amena i constructiva, en definitiva que estem tots aquí reunits pel bé del poble.

Tot seguit el Sr. President passa a dir les accions que s'han dut a terme al poble:

1. ESCOLA:

- S'han arreglat dos fugues d'aigua
- S'han canviat els vàters de baix
- S'ha canviat el grifo de l'aula infantil
- S'han canviat, per adaptar a la normativa, el grifo del menjador i el dosificador de sabó.
- Reparació estors i instal·lació del sistema safety baby, un sistema de seguretat per a nens, per evitar ofegaments, etc.
- Manolo, el peó, va pintar entrada en color blanc
- Es va posar gespa artificial a la part de l'arenal perquè hi ha problemes amb els gats

2. PARC HILARI:

- Es van arrencar els arbres morts i van plantar nous avets i instal·lació reg automàtic
- Tanca 4m pressupostos participatius 2023 està en tràmit
- S'està treballant per a posar reg automàtic a les jardineres
- S'ha intentat fer poda per guanyar ombra.
- La persona que fa treballs a la comunitat ha pintat els bancs

3. ZONA BARBACOA i PLAÇA DE L'ESGLÉSIA:

- La persona que feia serveis a la comunitat ha fet les següents tasques:
 - Ha pintat el fumental de la zona de barbacoa
 - Ha pintat en blanc i ha reparat humitats de la plaça de l'Església
 - Ha pintat els bancs de la plaça

4. CASAL:

- Conveni sessió d'ús amb l'AAVV per poder dur a terme les reunions, l'associació s'encarrega de la neteja de la sala de màquines.
- Hi ha un model d'instància de sessió d'ús del local, s'han d'abonar 50€ de fiança i 10€ d'ús. S'ha agafat de referència el model dels Reguers que ja està en ús. Els diners recollits es destinen a la neteja i compra de petits consumibles com piles per als comandaments, per exemple.
- Manolo ha dut a terme la pintura i la reparació humitats de l'interior del casal.
- S'ha cedit per poder desenvolupar reunions per part de petites comunitats del poble com una Comunitat de Regants i de la comunitat d'un pou.
- També es deixa el casal a l'escola Saba Verda per fer els exàmens oficials.

5- ENLLUMENAT:

- Resta a l'espera d'uns pressupostos per part de SECE demanats al 2023 que encara no han arribat per poder millorar instal·lacions de l'enllumenat, a la part de dalt del poble, a la part mitja del poble (costa Milagros fins pont carretera), del pont fins al pas a nivell i del conjunt de faroles de la C-12. Aquests pressupostos consten de la substitució del cablejat (cada setmana està donant problemes, juntament amb els quadres elèctrics) i de les lluminàries de descàrrega per lluminàries LED.
- També s'ha demanat la reposició d'algunes lluminàries que a causa de, majoritàriament, accidents de trànsit, s'han trencat i no s'han reposat.

6. DEPURADORA:

- Licitat projecte constructiu de la depuradora 11/11/2024.
- Fer la mínima inversió, però ara s'ha trencat i hem de pagar la reparació. José A. Estibalez diu que això va a càrrec de l'Ajuntament i no de la pedania . Mateu li pregunta que si ho pagava aigües o Ajuntament, José A. Estibalez li diu que Serveis.

7. POLIESPORTIU:

- Reparació endolls i cadenes del lavabo perquè se quedaven activades. José A. Estíbalez pregunta si s'han posat iguals o diferents, Mateu li contesta que s'han reparat els mateixos.
- S'han trasplantat dos oliveres del darrere l'Escola per temor que es petés el mur de la sequieta, a la zona del poliesportiu amb la intenció que més avant faran ombra per aparcament en aquella zona
- Circuit BTT, Manolo amb pala i cabàs ha tapat els regueralls dels munts. José A. Estíbalez diu que que això de la pista de BTT és un problema que sempre hi ha.
- Dins el pla Cuidem Tortosa s'instal·larà una font i arbres per fer ombra a la zona del ciclisme. José A. Estíbalez diu que primer li van demanar a ell, i ell pregunta si han preguntat a Esports de la Generalitat perquè si plantes arbres i «se foten» damunt els arbres amb la bicicleta... Mateu explica com se plantaran els arbres (a la zona de l'entrada) , José A. Estíbalez diu que si és per ciclisme és millor posar carpes, perquè és millor posar una pista de pàdel en aquella zona, Mateu li diu que el problema de la pista de pàdel és que no hi ha sistema de vigilància i es fàcil que es bandalitzin. José A. Estíbalez li diu que ho gestionen al igual que el gimnàs, Mateu li recorda que Vinallop no té gimnàs, és un casal amb una sala de màquines i que el que gestiona la AVIV és l'entrada dels seus socis.
- Reparació llums que enfoquen l'entrada (amb una tronada es va trencar el temporitzador i a posterior el contactor)
- Mateu comenta que s'ha demanat pressupost cobertura poliesportiu. José A. Estíbalez pregunta, quin tancament? Mateu comenta que es sabedor que José Antonio volia posar lones entre columnes però que creu que és una opció que sinó es vigila i no es pot controlar el sistema, el manteniment és difícil tenint en conte que aquest poliesportiu que no disposa de personal que custodi les instal·lacions . Mateu comenta que la seva idea és aprofitar edificis del voltant per unir les cobertes i aprofitar aquests de tancaments laterals. José Antonio li pregunta si ho vol fer des de la pedania, Mateu li diu que s'intentaria que no però si fa falta es pot fer càrrec d'una part la Pedania i l'altra l'Ajuntament. Que el que s'ha de fer és portar vida esportiva a Vinallop per poder aconseguir més serveis per als seus veïns. Per exemple, el futbol sala no pot jugar perquè el pavelló no està tancat. O situar la sala de màquines que hi ha al casal al poliesportiu que és el lloc on hauria d'estar ja que allò és un casal, no un gimnàs. José Antonio li diu que si es tanca el pavelló que s'oblidi de fer festes sinó hi ha aire condicionat.

8. CARRER SANTA CINTA:

- Reparació cablejat llum.
- Poda d'altura eucaliptus i ficus.
- Reparació varies fuites de reg.
- S'ha tallat lledoner mort, remarca que s'ha tallat perquè estava mort perquè sinó s'ha de fer un informe, jardineria ens va autoritzar.
- Mirar opció de poder plantar-ne un de nou, tenint en conte que només duren un parell d'anys i trenquen al paviment i tapar el forat i deixar-ho d'aparcament.
- Reparació vorera pel seu mal estat a causa de les arrels del ficus.

9. CARRER LLEVANT:

- Revisió senyals i línies a terra. La senyal de prohibit es va arreglar que estava i es movia. José Antonio comenta que estava malament per que ho arreglaven els veïns perquè quan bufava el vent feia soroll.
- Reubicat pas de zebra zona unifamiliars, pendents d'un altre per poder creuar a la zona dels contenidors sol·licitat per una veïna, però des de mobilitat encara no ho acaba de veure factible

10. CULTURA:

- Somnis i rialles, una nova associació del poble que sol·licita autorització per poder usar el casal per poder fer un campus les vacances de Nadal per a nens. Mateu explica per als que no ho saben que aquesta associació està formada per dos veïns del poble amb moltes ganes de fer coses que ja van organitzar el campus d'estiu i que estan fent una gran tasca dinamitzant molts esdeveniments que es realitzen al poble
- L'AMPA va organitzar el Carnaval i Sant Jordi. Maria José també recorda que des de l'AMPA també organitzen el Dia de la Dona.

- L'Associació de veïns va organitzar un esdeveniment per a Pasqua i va portar un duo musical
- La Comissió de festes és la que s'encarrega de les Festes i que sempre està oberta a qualsevol tipus d'ajuda o participació

11. MONUMENTS HISTÒRICS:

- Pla de Sitges: és un terreny privat que hi ha una sitja que xafa el camí públic i podem jugar en això. S'està intentant posar-ho en valor
- Juntament amb Hilari Muñoz s'està treballant per intentar posar en valor aquesta part històrica del poble i altres.
- Ens hem reunit amb Luis Miguel Aixendri, un dels titulars del terreny on està la Nòria d'Aixendri per proposar-li una cessió d'ús de la zona on està situada la nòria aprofitant que la via verda passarà a uns pocs metres. De moment no ha acceptat si no s'ofereixen diners a canvi.
- Des del Consell Comarcal vindran a fer una gravació de tours virtuals turístics. S'ha parlat amb Roser Anguera per intentar fer un pla de promoció turística del poble.

12. ALTRES:

- Temps per tu: s'amplia una hora més i enviaran cartell setmanal per fer difusió.
- Via verda: primera fase quasi enllestida, el tram que puja al poliesportiu el deixaran per la segona fase. José Antonio pregunta per què tot formigonat a la zona del circuit de salut? Mateu li contesta per separar zona bicicletes, que han tingut que modificar l'arener de la màquina de cal·listènia i girar un parell de màquines del circuit de salut per que invadien la via. José Antonio li diu que ho arreglen bé lo dels passos a nivell perquè sinó toquen los cotxes. José Luís pregunta si ho vallaran tot, i Mateu li contesta que no, que segons li van dir de la Diputació, hi ha X metres de valla pressupostada i l'aniran posant als trams més conflictius però que tot i això es possible que augmentin ja que hi ha trams amb desnivells de 2 metres i son perillosos.

13. POLICIA LOCAL: policia de barri

- Vinallop és molt gran en molts camins i terreny i està havent-hi molts abocaments. S'està intentant acotar també les finques ocupades i identificar les persones ja que aquests abocaments es fan a les intermediacions d'aquestes finques
- Al camí del barranc fondo viu Fèlix d'ocupa
- Camí Vell de la Galera (detràs de la Masia) va entrar un camió a abocar i camí barranc fondo també s'han localitzat abocaments.
- S'ha comentat als propietaris que per evitar que entrin a abocar haurien de posar pedres per tallar el camí d'entrada
- Va haver una ocupació il·legal a la finca Martorell, la Policia hi va anar i bonament van sortir, ara per ara ja està desallotjat.
- La Policia fa dies que parla amb els propietaris de les finques confrontants al nucli urbà que tenen molta massa forestal descontrolada com a prevenció per possibles incendis aguditzats per la sequera que anem patint.
- Al Terreny de Codorniu entre el poliesportiu i els pisos hi ha molta massa forestal i abocaments.
- Que hi ha pendent la redacció d'un contracte d'arrendament d'una part del terreny de Codorniu per poder usar com aparcament per part dels tècnics de l'Ajuntament.
- S'ha proposat a la propietat de cedir també la part de bosc per arranjar-ho i guanyar una zona més i així eliminar les zones ocultes i poder eliminar els abocament. També poder controlar millor la processonària d'aquells pins.
- Maria José diu que es veigue que està net.
- Mateu diu que te un pressupost per arranjar la zona per un import d'uns 8.000€ que inclou la poda dels arbres, carrega i transport de la runa existent per abocaments i restes de la carretera i aprofitar les pedres grans per rodejar-ho i evitar l'entrada de vehicles.
- Maria José diu que així li treus un problema al propietari.

- José Antonio diu que s'ha d'intentar facilitar als veïns per aparcar que aquest contracte d'arrendament de la zona on estan aparcant els cotxes ja fa temps que està en mans de Laura Ismael.
- Mateu diu que hi ha un problema de convivència entre la colònia de gats i els veïns. S'ha instal·lat un punt d'alimentació construït per l'institut Els Alfacs on ell treballa fruit d'un conveni amb l'associació Progat. Amb aquest nou punt s'alimentarà allí als gats i s'intentarà eliminar les molèsties que els gats i els seus excrements estan ocasionant al parc dels pisos i als veïns.

14. PRESSUPOST

- El que va quedar del 2023
 - Inflables castanyada i carnaval
 - Reparació vorera Santa Cinta
 - Noves xarxes porteries més xarxes poliesportiu
 - Reparació endolls poliesportiu
 - Reparació cadenes lavabos
 - Neteja i reconstrucció desaigüe Barranc de Roé
 - Reparació circuit BTT amb retroexcavadora
- 2024
 - Camí de Mianes: retirar terres del camí amb retroexcavadora, apilonar la vora de la finca, càrrega i transport de terres i graves a l'abocador.
 - Camí pas a nivell: neteja terra camí més tram formigó i reguerall formigó.
 - Desaigüe davant de Carmeta, planxa formigó tros amb terra i pedres.
 - Arranjament de part del Camí Capella del Carmen
 - Bomba depuradora: pendent que ho faigüe l'Ajuntament tal i com ha dit José Antonio
 - Desbrossadora forestal: tots els camins. (Camí pas a nivell, camí del Porret, camí Lligallo de Chies, camí del Barranc Fondo, camí de la Galera, camí de mas del racó, Sant Francesc-partida Vinallop-, Pasqualet, camí de les noves).
 - Festes i altres subministraments: Comunitat de Regants del 2023.
 - Paella i inflables
 - Reparació cortines Escola.
 - Arranjament instal·lació elèctrica escola.
 - Climatització escola Divina Pastora
 - Tanca futbol PP2023

Es parla sobre l'expedient de l'EDAR de Vinallop. José Antonio comenta que l'Alcalde Joan Sabaté la va construir quan acabava el mandat. En acabar van fer un canvi de nom, i llavors van dir que estava malament. Es va bandalitzar i ara s'ha de fer de nou la depuradora.

Mateu comenta que és possible que hi hagi un problema d'aforament amb l'escola i és difícil de solucionar ja que no pot créixer per cap banda. Que un cop feta la depuradora es podria proposar a la Comunitat de Regants que tenen les instal·lacions al costat de l'escola fer algun tipus de permuta amb els terrenys de l'actual estació depuradora.

Preguntes del Sr. José Antonio:

El Sr. José Antonio pregunta pel pressupost del barranc fondo

Mateu diu que el pressupost del barranc fondo correspon a l'últim tram del camí vell de la galera en la seva unió amb el del barranc fondo, que és per a fer aquell tram en formigó i també fer-hi una cuneta per conduir l'aigua. La part del barranc no s'arranja amb formigó per que en cas d'una nova barrancada la força de l'aigua ho tornaria a trencar tot.

El Sr. José Antonio diu que la part de darrera de l'escola cau la paret, Els Sr. Mateu li contesta que ha demanat un pressupost per reparar els diferents desperfectes que hi ha a la façana i pintar els diferents raconets de l'escola. José Antonio està d'acord.

Els Sr. Mateu comenta la intenció de donar més activitat al poliesportiu assenyalant que situar les màquines del gimnàs d'exercici que hi ha al casal haurien d'estar al poliesportiu. Que d'aquesta forma també tindrien més manteniment i neteja

Mateu i José Antonio comenten el circuit improvisat que dels del ciclisme han fet afectant els talussos i que ja se'ls va dir que no ho fessin

El Sr. José Antonio diu que les llums de la C12 del radar fins «allà» no funcionen. El Sr. Mateu li contesta que salten quan plou, que fa anys que n'hi ha algunes que no tenen les lluminàries. Que s'ha demanat a Josep Fabra de SECE que es repari. Que tal i com s'ha dit abans ja s'ha demanat pressupost per mirar de reposar les que falten o canviar-les a LED. També comenta que per arreglar-ho s'ha de parar el trànsit i ja s'ha parlat amb Policia local i mossos per tal de fer-ho tant ràpid com SECE ho vulgui executar.

José Antonio diu que al Pas a nivell hi havia un guarda raïl que per fer la via verda s'ha tret i que es podria instal·lar una mica més avant a la baixada que hi ha partint la carretera amb el de Vicent, Mateu li contesta que ho consultarà per que fa temps que ja ho van treure.

José Antonio pregunta que ha de fer la gent per accedir al casal, Mateu li respon que igual que sempre, si algú vol entrar pot trucar i si es pot se li obri i que els dimecres pel matí en horari d'oficina es pot accedir Per a la resta d'activitats, els responsables d'aquestes tenen un codi per accedir a la clau i poder obrir. José Antonio contesta que també poden donar el DNI a les altres persones del poble i obrir com fan els membres de l'AVIV. Mateu li explica que l'AVIV te una cessió d'ús i paga una assegurança per la que es fa responsable de qualsevol cosa que passi amb els seus socis i son ells el que porten el control dels socis que entren. José Antonio li contesta que és el mateix, Mateu li diu que no és el mateix.

José Antonio li pregunta al Sr. Mateu que passa si la Unió Cultural vol entrar amb clau? El Sr. Mateu li contesta que ha de sol·licitar la sessió d'ús del casal com va fer l'AVIV i se li cedirà una clau baix la seva responsabilitat. José Antonio diu que faigue una inversió Tortosa per gestionar l'entrada al casal. Mateu li diu que ja es va mirar però és molt complicat per tema responsabilitats, cura del material, les instal·lacions del casal i el correcte ús ja que abans d'aquesta gestió s'havia detectat el casal obert amb gent a dintre en hores no normals com per exemple les 4 de la matinada. Hi havia moltes còpies de les 3 claus originaries i no es podia controlar qui accedia i que es feia.

José Antonio: Comenta que es pot fer el tancament en lona del poliesportiu i fer una zona pàdel. Mateu li diu que es necessitaria un conserge per controlar la pista de pàdel també diu que tancar el poliesportiu ha de ser el primer pas, després ja arribarà la resta. José Antonio diu que no té clar el tema de la climatització. Mateu diu que que preguntarà pressupostos de toldos que la idea es bona però que el problema amb els toldos es que no s'aprofita l'espai de fora les columnes

Mateu comenta te pressupost per fer sostre a tres cantons aprofitant les edificacions existents, que amb això es podria aconseguir donar servei a entitats de fora del poble dotant-los d'espai per emmagatzemar

José Antonio diu que faena perquè això ho pague l'Ajuntament, Mateu diu que ja ho sé però la lona és «pan para hoy hambre para mañana» a part que no hi ha personal que vigili el seu correcte ús.

José Antonio diu que la lona es per poder fer més actes. Mateu diu que amb sostre fixe es millor per portar més associacions i poder fer quartets d'emmagatzematge per a entitats.

Mateu diu que un veí que es diu Diego a llençat per grup del whatsapp que hi ha molts camins no senyalitzats i que té raó. José Antonio diu que ho haurà de fer l'Ajuntament. Mateu diu que demanarà pressupostos i que com a mínim hi hauria d'haver un cartell a l'entrada i sortida del camí.

El president aixeca la sessió, de la qual estenc, com a secretària, aquesta acta.

La secretària

Vist i plau
El president

Montserrat Roldán Aixandri

Mateu Vidiella Yagüe